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            PROTOKÓŁ  Nr XX/12 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 13 sierpnia 2012 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 
Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 13 radnych, nieobecni: Z. Strzelczak, R. Serowski.  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1450.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater-Ubysz – zastępca burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,  

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

• Sołtysi, 

• Dariusz Michalak – dyrektor Gimnazjum Bobolice, 

• Anna Kuropatnicka – wicedyrektor gimnazjum w Bobolicach,  

• Renata Kowalska – dyrektor SP Bobolice, 

• Iwona Golas – dyrektor SP Drzewiany, 

• Ludmiła Posełkiewicz – dyrektor SP Kłanino, 

• Joanna Katolik – nauczyciel SP Kurowo, 

• Teresa Halasz – dyrektor Przedszkola w Bobolicach,  

• Andrzej Niemczewski – dyrektor ZSP w Dargini, 

• Mariola Derda – nauczyciel SP Kłanino, 

• Adam Kowalczyk – nauczyciel Gimnazjum w Bobolicach, 

• Grażyna Jankowska – nauczyciel SP Drzewiany,    

• Jarosław Bączkowski – nauczyciel Gimnazjum w Bobolicach,  

• Henryk Kowalski – UKS „Olimpia”, 
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• Anna Jaświg – UKS „Olimpia”, 

• Uczniowie i rodzice.  

• Krzysztof Stepanienko – wiceprezes Zarządu ENERGA Wind, 

• Rafał Dąbrowski – ENERGA Wind, 

• Marek Perepeczo – projektant planu Drzewiany 2, 

• Sławomir Zienkiewicz – GDDKiA o/Szczecin Rejon w Szczecinku,  

• Mieszkańcy sołectwa Drzewiany,  

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

  2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 27 czerwca 2012 roku.  

3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

4. Nauczyciel Roku 

5. Najważniejsze osiągnięcia placówek oświatowo-wychowawczych w roku szkolnym 

2011/2012, w tym analiza wyników sprawdzianów po klasie VI i egzaminów gimnazjalnych 

w mieście i gminie Bobolice. 

6. Przygotowanie szkół do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2012/2013.    

7. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

1) zmian w budżecie gminy na 2012 rok; 

2) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata       2012-2025; 

3) określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na dofinansowanie 

inwestycji na terenie Gminy Bobolice w zakresie ochrony środowiska i gospodarki 

wodnej;  

4)  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2012; 

5) zmiany Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Bobolice;    

6) określenia warunków udzielania bonifikat od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych oraz 

wysokości stawek procentowych; 

7) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części gminy 

Bobolice  pod potrzeby budowy farmy elektrowni wiatrowych „Drzewiany 2” dla obszaru 

położonego w obrębach  ewidencyjnych: Drzewiany, Górawino, Gozd i Trzebień; 

8) wyznaczenia Burmistrzowi Bobolic działania polegającego na doprowadzeniu 

przebudowy skrzyżowań DK 11 przez miejscowość Bobolice /skrzyżowanie ul. 
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Koszalińskiej, Wojska Polskiego, 1 Maja – skrzyżowanie DK 11 z DW 205, 

skrzyżowanie ul. Koszalińskiej, Fabrycznej, Warszawskiej- skrzyżowanie DK 11 z DK 

25/ wraz z poprawą bezpieczeństwa ruchu drogowego na przebiegu DK 11 przez m. 

Bobolice; 

9) wyznaczenia Burmistrzowi Bobolic działań polegających na realizacji inwestycji w 

ramach Partnerstwa Publiczno-Prywatnego;  

8.  Trybuna sołecka. 

9.  Trybuna obywatelska. 

10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

11. Zakończenie obrad. 

 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku 

obrad punktu 4a wręczenia nagrody za osiągnięcia sportowe.  

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad. 

 

Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XIX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 27 czerwca 2012 roku był 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 

dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XIX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 13 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   
Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przedstawiła sprawozdanie z pracy burmistrzów w 

okresie między sesjami: 

1. Został rozstrzygnięty przetarg nieograniczony na ul. Głowackiego/Szpitalną pn. „Budowa 

infrastruktury komunikacyjnej kształtującej obszar przestrzeni publicznej przy 

Centrum Edukacji, Sportu i Rekreacji w Bobolicach – etap I” 

Przetarg ogłoszony został w dniu 06.07.2012 r. Termin składania ofert wyznaczony został na 

dzień 25.07.2012 r. do godz. 11:00.  

Wpłynęły 4 (cztery) oferty, tj.: 
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Numer 
oferty Nazwa (firma) i adres wykonawcy Cena 

1. 

Zakład Ogólnobudowlany Usługi Transportowe 
Roman Wawszczyk 

Manowo 65D 
76 – 015 Manowo 

345.735,83zł brutto 

2. 

Przedsiębiorstwo Produkcyjne 
"SELFA" Spółka z o.o. 

ul. Słowiańska 3 
75 - 842 Koszalin 

357.798,41 zł brutto 

3. 

HARAT Przedsiębiorstwo Drogowo - Budowlane  
Spółka Jawna 

ul. Dworcowa 16 
77 - 200 Miastko 

 

343.959,89 zł brutto 

4. 

Zakład Remontu i Utrzymania Dróg "DROGOTEX" Rachtan 
Ireneusz 

Chociwle 8A 
76 - 020 Bobolice 

 
 

301.833,47 zł brutto 

 
Zamawiający przeznaczył na realizację zadania kwotę w wysokości 216.480,00  zł brutto 

(kwota w budżecie). 

Do 06.08.2012 r. wykonawcy mieli wyznaczony termin na uzupełnienie dokumentów 

wymaganych w postępowaniu. Ostatecznie w dniu 9 sierpnia br. wybrano wykonawcę firmę 

„DROGOTEX” Ireneusz Rachtan jako ofertę najbardziej korzystną.  

 

2. Rewitalizacja obszarów zdegradowanych – magazyny Państwowych Zakładów 

Zbożowych, ul. Polanowska 10. 

W dniu 16.07.2012 r. wpłynęła do UM w Bobolicach karta informacyjna dla potrzeb 

Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Miasta Bobolice na lata 2007-2016. Podmiotem 

zgłaszającym projekt jest Firma Usługowo – Handlowa T&M Tomasz Matecki z 

miejscowości Mosina. Projekt zgłoszony przez ww. firmę obejmuje „Rewitalizację obszaru 

po byłych Państwowych Zakładach Zbożowych oraz adaptacja i zagospodarowanie 

przestrzenne terenu w celach mieszkaniowo – komercyjnych”. 

W dniu 17.07.2012 r. został złożony do UM w Bobolicach przez ww. podmiot wniosek o 

wpisanie projektu wskazanego w karcie informacyjnej do Lokalnego Programu Rewitalizacji 

dla Miasta Bobolice na lata 2007-2016 pn.: „Rewitalizacja obszaru po byłych Państwowych 

Zakładach Zbożowych oraz adaptacji zagospodarowanie przestrzenne terenu w celach 

mieszkaniowo – komercyjnych”.  

Trwają prace nad wpisaniem ww. projektu do Lokalnego Programu Rewitalizacji i 

przygotowaniem odpowiedniej uchwały. 
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3. Konkurs na dyrektora SP Kłanino 11.07.2012 r. 

W dniu 11 lipca 2012 roku odbył się konkurs na wybór dyrektora SP im. Jana Brzechwy w 

Kłaninie. Na konkurs wpłynęły 2 oferty: Pani Ludmiły Posełkiewicz oraz Pana Piotra 

Trepki. Komisja została powołana Zarządzeniem Nr 75/2012 Burmistrza Bobolic w składzie: 

Krystyna Dobrzańska, Magdalena Pietnoczka, Grażyna Kaczanowicz, Ilona Batyra – 

przedstawiciel Kuratorium, Mariola Derda –  przedstawiciel Rady Pedagogicznej, Joanna Bill 

– przedstawiciel Rady Rodziców, Witold Sikorski – przedstawiciel ZNP. Komisja do II etapu 

dopuściła kandydaturę p. Ludmiły Posełkiewicz. Po przesłuchaniu kandydatki komisja w 

głosowaniu tajnym jednogłośnie wybrała p. Posełkiewicz na dyrektora SP im. Jana Brzechwy 

w Kłaninie. Jednak z uwagi na to, że drugi kandydat odwołał się od decyzji komisji Pani L. 

Posełkiewicz została powołana jako pełniąca obowiązki do czasu ostatecznego 

rozstrzygnięcia konkursu. 

4. Działania dotychczasowe gminy w zakresie ppp. 

W pierwszym półroczu 2012 r. zostały podjęte działania związane z przygotowaniem do 

realizacji projektów w formule partnerstwa publiczno – prywatnego. Inwestycjami objętymi 

planowaną realizacją w formule ppp planowane są inwestycje pn.: „Budowa i zarządzanie 

zapleczem hotelowym dla obiektów sportowych wraz z częścią komercyjną w 

Bobolicach” oraz „Budowa Domu Późnej Starości wraz z pełnym zagospodarowaniem 

terenu i z niezbędną infrastrukturą techniczną”.  W tym celu podjęto współpracę z firmą 

CRP - Centrum Realizacji Projektów Konsulting Sp. z o.o. z Koszalina w zamiarze 

opracowania prospektu informacyjnego dla inwestycji pn. „Budowa i zarządzanie zapleczem 

hotelowym dla obiektów sportowych wraz z częścią komercyjną w Bobolicach”. W dniu 

26.03.2012 r. z firmą CRP zawarto Umowę nr R-617/2012, w realizacji której powstały 

dokumenty: 

1. pełen opis prospektu informacyjnego w formie papierowej i elektronicznej.  

2. streszczenie prospektu informacyjnego w wersji papierowej przeznaczonej do 

publikacji na stronie internetowej oraz zaproszenie do udziału w inwestycji w wersji 

papierowej przeznaczonej do publikacji na stronie internetowej wraz z 1 

egzemplarzem elektronicznym na płycie CD. 

3. prezentację multimedialną dotyczącą Prospektu informacyjnego o planowanej 

inwestycji budowy i zarządzania zapleczem hotelowym dla obiektów sportowych 

wraz z częścią komercyjną w Bobolicach w modelu partnerstwa publiczno – 

prywatnego w dwóch wersjach, do zaprezentowania wyników analiz na forum 

organów decyzyjnych podmiotu Publicznego (Rada Miejska w Bobolicach) oraz dla 

potencjalnego inwestora wraz z 1 egzemplarzem elektronicznym na p łycie CD. 
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Realizując wdrożenie inwestycji – budowy Domu Późnej Starości, w dniu 29.03.2012 r. 

został ogłoszony konkurs pn.: „Pomysł na realizację inwestycji w ramach partnerstwa 

publiczno – prywatnego”. Do konkursu wpłynęła jedna praca konkursowa, złożona przez: 

Holyrood Nieruchomości Sp. zo.o., ul. Słoneczna 28, 00-788 Warszawa. Praca konkursowa 

została odrzucona z powodu braku spełnienia kryteriów formalnych i merytorycznych 

określonych w Regulaminie Konkursu. 

Chcąc rozpowszechnić informacje o planowanych inwestycjach w ramach partnerstwa 

publiczno – prywatnego, w dniu 06.07.2012 r. zamieszczono na stronie internetowej gminy: 

„Informację o planowanym partnerstwie publiczno – prywatnym” dla inwestycji pn.: 

„Budowa Domu Późnej Starości wraz z pełnym zagospodarowaniem terenu i z niezbędną 

infrastrukturą techniczną” oraz „Zaproszenie do udziału w inwestycji” wraz ze 

„Streszczeniem prospektu informacyjnego” dotyczącego „Budowy i zarządzania zapleczem 

hotelowym dla obiektów sportowych wraz z częścią komercyjną w Bobolicach”. Do 31 

października 2012 r. został wyznaczony termin zgłoszeń zainteresowanych inwestycjami 

podmiotów prywatnych. W ciągu krótkiego czasu od ukazania się informacji na stronie 

internetowej gminy zgłosiło się 4 zainteresowanych. Są to: 

1. Ambasada Brytyjska w Warszawie; zainteresowani są budową Hotelu. Na prośbę 

został wysłany pełen opis prospektu informacyjnego. 

2. Quality All Development Fundusz Kapitałowy S.A. z Warszawy; zainteresowani są 

budową Hotelu oraz Domu Późnej Starości. Zostało zorganizowane spotkanie 

26.07.2012 r.(wizyta studyjna) mająca na celu bezpośrednie zweryfikowanie założeń 

przedstawionych w prospekcie informacyjnym. 

3. Kancelaria Doradztwa Gospodarczego Cieślak & Kordasiewicz z Warszawy; wyrazili 

chęć współpracy z gminą w związku z inwestycją związaną z Budową Domu Późnej 

Starości. Współpraca miałaby dotyczyć obsługi prawnej. Jednak na obecny stan 

zaawansowania prac nad ppp nie została podjęta, co nie oznacza, że odrzucona. 

4. World Consulting Investment S.A. z Poznania; zainteresowani są budową Hotelu. Na 

prośbę został wysłany pełen opis prospektu informacyjnego. W dniu 12.07.2012 r., w 

Urzędzie Miejskim w Bobolicach odbyło się spotkanie, które miało na celu 

zweryfikowanie informacji znajdujących się w prospekcie informacyjnym. 

W związku z działaniami związanymi z wdrożeniem inwestycji realizowanych w formule 

partnerstwa publiczno – prywatnego, zgłosiliśmy swój udział w konkursie pn. „3P” na wybór 

przedsięwzięć planowanych do realizacji w partnerstwie publiczno – prywatnym ogłoszonym 

przez PARP – Polską Agencję Rozwoju Przedsiębiorczości w dniu 26 lipca 2012 r. Trwają  
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prace nad dokumentacją wymaganą do konkursu. Termin składania projektów wyznaczony 

jest do 1 października 2012 r. 

W związku z powyższymi działaniami planowane jest umieścić inwestycje w Wieloletnim 

Planie Finansowym pod nazwą: „Wsparcie doradcze prawne” na etapie realizacji 

przedsięwzięć w ramach partnerstwa publiczno – prywatnego; dlatego też na obecnej sesji 

przedkładana jest uchwała intencyjna w tej sprawie. Wstępnie na realizację inwestycji w 

ramach ppp (obsługa prawna) w latach 2013-2014 zostały zaproponowane w Wieloletnim 

Planie Finansowym środki w wysokości 60 tys. złotych, po 30 tys. złotych na każdy rok. 

 

5. Sprzedaż budynku Kina „Jutrzenka”.  

19 lipca 2012 r. przeprowadzony został II przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż działki 

gruntu nr 290 o powierzchni 0,1992 ha położonej w obrębie ewidencyjnym nr 2 Miasta 

Bobolice, stanowiącej nieruchomość zabudowaną budynkiem byłego kina „Jutrzenka” w 

Bobolicach przy ul. Polanowskiej 9. Cena wywoławcza nieruchomości wynosiła 232.000,00 

zł i w porównaniu do ceny wywoławczej w pierwszym przetargu obniżona została o 20%. 

Warunkiem wzięcia udziału w przetargu było wpłacenie na rachunek Urzędu Miejskiego w 

Bobolicach do dnia 13 lipca 2012 r. (włącznie) wadium w wysokości 10% ceny 

wywoławczej, tj. 23.200,00 zł. Jako jedyny wadium w wysokości i terminie określonym w 

warunkach przetargowych wpłacił Pan Marcin Frątczak zamieszkały w Bydgoszczy przy ul. 

Szarych Szeregów 11/27. W przetargu Pana Frątczaka reprezentował Pan Rafał Mira 

zamieszkały w Bydgoszczy przy ul. Gołębiej 59/5, który przed rozpoczęciem przetargu 

okazał komisji przetargowej stosowne pełnomocnictwo, sporządzone w formie aktu 

notarialnego. Przed rozpoczęciem licytacji prowadzący przetarg poinformował, że aby móc 

uznać przetarg za zakończony wynikiem pozytywnym, jego uczestnik musi zreferować cenę 

wyższą od ceny wywoławczej o co najmniej 1 postąpienie, tj. 2.400,00 zł (postąpienie to 1% 

ceny wywoławczej z zaokrągleniem w górę do pełnych setek). W wyniku przeprowadzonego 

przetargu komisja przetargowa zwycięzcą przetargu oraz kandydatem na nabywcę działki nr 

290 zabudowanej budynkiem byłego kina „Jutrzenka” ustaliła Pana Marcin Frątczaka, które 

pełnomocnik – Rafał Mira, zaoferował najwyższą cenę w kwocie 234.400,00 zł. Zawarcie 

aktu notarialnego planuje się na początku września br. 

 

6. Przetarg na wymianę azbestu. 

Nazwa zadania: Przetarg nieograniczony pn. „Usuwanie wyrobów zawierających azbest z 

terenu miasta i gminy Bobolice – etap III”. 
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Przetarg ogłoszony został w dniu 12.07.2012 r. Termin składania ofert wyznaczony 

został na dzień 20.07.2012 r. do godz. 11:00.  

Wpłynęły 2 (dwie) oferty, tj.: 

a) „MAXMED” Zakład Usługowo – Handlowy Marcin Murzyn, ul. Pomorska 49, 

84– 252 Orle - 85.281,20 zł brutto; 

b) Zakład Gospodarki Komunalnej "GRONEKO" s. c. Marcin Gronowski, Mikołaj 

Gronowski, Mikorzyn 19, 87 - 732 Lubanie 86.759,71 zł brutto; 

Zamawiający przeznaczył na realizację zadania kwotę w wysokości 152.214,56 zł brutto. 

W dniu 01.08.2012 r. dokonano wyboru oferty najkorzystniejszej złożonej przez firmę 

„MAXMED” Zakład Usługowo – Handlowy Marcin Murzyn, ul. Pomorska 49, 84– 252 

Orle – cena oferty 85.281,20 zł brutto. Umowę na realizację przedmiotowego zadania 

podpisano dnia 02.08.2012 r. 

 

7. Przetarg wodociąg Bożniewice – Wojęcino. 

Z powodów formalnych został unieważniony przetarg ograniczonego pn. „Budowa sieci 

wodociągowej na odcinku z miejscowości Bożniewice do miejscowości Wojęcino”. 

Został ogłoszony nowy, drugi przetarg z terminem rozstrzygnięcia 16 sierpnia 2012 roku.  

 

8. Barszcz Sosnowskiego  

W lipcu 2011 roku na terenie gminy Bobolice zgłoszono pierwsze przypadki występowania 

rośliny o nazwie Barszcz Sosnowskiego. Występowanie rośliny stwierdzono w miejscowości 

Przydargiń. Działania podjęte w roku 2011 wspólnie z właścicielami działek prywatnych, na 

których wystąpiła roślina ostatecznie ze względu na inwazyjność i witalność rośliny nie 

zlikwidowały Barszczu.  

W roku 2012 stwierdzono dalszą inwazję rośliny na kolejne działki przyległe do miejsc 

stwierdzonego występowania rośliny w roku 2011. W tej sytuacji obecnie podjęto następujące 

działania w celu zwalczania Barszczu Sosnowskiego: 

a) zobowiązano właścicieli działek numer 54/9 i 54/6 w m. Przydargiń (P. Steinborg, P. 

Szejbach, P. Zawadzka) do dalszego zwalczania roślin poprzez regularne wykaszanie 

oraz opryski (pismo z dnia 31.05.2012 r.); 

b) w dniu 29.06.2012 r. przekazano pisma w/w mieszkańców wsi Przydargiń do 

Państwowej Powiatowej Inspekcji Sanitarnej w Koszalinie oraz Powiatowej Inspekcji 

Weterynaryjnej w Koszalinie; 

c) 09 lipca 2012 r. została przeprowadzona kontrola miejsc gdzie występuje Barszcz 

(Przydargiń – teren został wykoszony);  

 



 9 
 

d) w dniu 11 lipca 2012 r. odbyło się spotkanie z mieszkańcami wsi Przydargiń w 

sprawie zwalczania Barszczu, na którym to stwierdzono nowe miejsca występowania 

rośliny na działkach GDDKiA (przy drodze krajowej nr 11, w okolicy przystanku w 

stronę przepompowni); 

e) w dniu 17 lipca 2012 r. ponownie skontrolowano działki w m. Przydargiń - teren 

wykoszony, spryskany środkiem RANDAP zakupionym ze środków Gminy przez 

Sołtysa Pana Strzelczaka, droga wojewódzka 171 - zlecenie dla ZUKIO na usunięcie 

rośliny. 

Zajęte stanowiska przez instytucje zewnętrzne: 

a) Inspekcja Weterynaryjna w Koszalinie - odpowiedź: "nie posiada właściwości 

rzeczowej w powyższej sprawie" (pismo z dnia 05 lipca 2012 r. Nr PIWz.int/19/2012); 

b) Inspekcja Sanitarna w Koszalinie - "nie posiada kompetencji do egzekwowania 

prawa w zakresie zachowania czystości i porządku w gminie, brak możliwości 

podjęcia współpracy w załatwieniu przedmiotowej sprawy" (pismo z dnia 09.07.2012 

r. Nr PS.N.HK-052-09/12); 

c) 17 lipca 2012 r. przesłanie pisma o pomoc i współprace w zakresie zwalczania tego 

chwastu do: 

Ø Zachodniopomorska Izba Rolnicza w Szczecinie i Koszalinie - odpowiedz: 

pismo z dnia 25.07.2012 r. Nr ZIR/JW/1518/12 "zwalczanie zagrożeń zdrowia 

ludzkiego i upraw rolnych leży poza kompetencjami samorządu rolniczego. 

Ponieważ problem wykracza poza szczebel lokalny, zwrócili się z prośbą o 

pomoc do Urzędu Marszałkowskiego, Urzędu Wojewódzkiego oraz do 

Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Roślin i Nasiennictwa"; 

Ø WIOŚ w Koszalinie- pismo z dnia 26.07.2012 r. odmawiające współpracy. 

WIOŚ nie dysponuje żadnymi środkami technicznymi i chemicznymi, które 

mogły by pomóc w zwalczaniu tej rośliny; 

Ø GDDKiA Oddział w Szczecinie, Rejon Koszalin - na dzień dzisiejszy brak 

odpowiedzi w sprawie podjęcia działań na działkach GDDKiA; 

Ø  sołtysów z terenu gminy Bobolice prośba o wskazanie lokalizacji miejsc 

występowania barszczu - inwentaryzacja (termin nadesłania odpowiedzi 

do 31.07.2012 r.) – generalnie brak jest występowania tej rośliny.  

Barszcz Sosnowskiego nie jest uznany za roślinę niebezpieczną więc nie jest to roślina, która 

wpisana jest do zwalczania z urzędu.  

9. Wizyta p. Sigfrida Logalla  
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17.07.2012r., w tym dniu gościliśmy pana Siegfrieda Logalla z żoną Ingried Logall. 

Przewodniczący Stowarzyszenia Młodzi Europejczycy przyjechał z kolejnym transportem 

książek, programów multimedialnych, słowników, filmów i innych do Miejsko – Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Bobolicach. Wcześniej już Biblioteka otrzymała w darze 24 tomowy 

leksykon historii Niemiec, zestaw gier i programów multimedialnych. Dysponujemy również 

przewodnikami po Europie, najnowszą literaturą młodzieżową, audio bukami, a także 

pięknymi albumowymi wydaniami najciekawszych zakątków świata. Wśród przekazanych 

darów są również gry planszowe dla dzieci. 

Dzięki tym darom wzbogaciliśmy naszą ofertę czytelniczą i edukacyjną. Wszystkie 

otrzymane dary są w języku niemieckim, dzięki czemu nasi czytelnicy będą mogli pogłębić 

znajomość języka niemieckiego lub zacząć uczyć się tego języka. 

Dzięki staraniom Pana Logalla doszło do podpisania umowy w wyniku, której Gimnazjum w 

Bobolicach zostało oficjalnie uznane jako członek Stowarzyszenia Młodych Europejczyków. 

Jest to prestiżowa sprawa dla Gimnazjum oraz Gminy, daje to możliwość pozyskiwania 

dodatkowych środków na różne działania w zakresie tej placówki.  

 

10. Numer do RWiK.   

Pani Burmistrz podyktowała wszystkim zebranym numer dyżurny do RWiK 664 421 641, w 

celu zgłaszania jakichkolwiek awarii dotyczących wody oraz kanalizacji.  

 
11. Dyskusja publiczna Drzewiany II.  

 
W dniu 17 lipca 2012 r. w sali nr 5 Urzędu Miejskiego w Bobolicach przeprowadzona została 

dyskusja publiczna nad założeniami projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części gminy Bobolice pod potrzeby budowy farmy elektrowni wiatrowych 

„Drzewiany 2” dla obszaru położonego w obrębach ewidencyjnych: Drzewiany, Górawino, 

Gozd i Ubiedrze. Wcześniej w dniach od 27.06.2012 r. do 17.07.2012 r. projekt planu 

wyłożony został do publicznego wglądu w siedzibie Urzędu Miejskiego w Bobolicach. 

Podczas dyskusji obecni byli: Pan Marek Perepeczo – współautor projektu planu, Pan 

Ryszard Ingielewicz – członek zespołu opracowującego Prognozę oddziaływania na 

środowisko dla inwestycji polegającej na budowie farmy elektrowni wiatrowych „Drzewiany 

2”, przedstawiciele Urzędu Miejskiego w Bobolicach, tj. Pani Grażyna Wiater - Ubysz, Pan 

Marcin Pachołek oraz Pani Ewelina Szymańska, a także przedstawiciele inwestora – 

ENERGA WIND Sp. z o.o. w osobach: Pan Wojciech Więcławek - Prezes Zarządu Spółki, 

Pan Tomasz Klimek – Dyrektor ds. Technicznych, Pan Rafał Dąbrowski – Kierownik 

Wydziału Akwizycji i Dewelopmentu oraz Pan Piotr Potapski – Młodszy Specjalista ds.  
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energetycznych. Podczas dyskusji nie było żadnych innych osób. Wobec braku wniosków w 

trakcie dyskusji publicznej nie dokonano żadnych ustaleń. 

 

12. Wniosek na lokale socjalne – Łozice Cegielnia. 

Zadanie pod nazwą: 

„REMONT CZĘŚCI BUDYNKU Z DOSTOSOWANIEM NA LOKALE SOCJALNE  

W M. ŁOZICE CEGIELNIA, GMINA BOBOLICE” obejmuje wyremontowanie 

pomieszczeń budynku biurowego i utworzenie 7 nowych lokali socjalnych składających się z 

pokoju z aneksem kuchennym i wydzielonym pomieszczeniem łazienki – WC, prysznic, 

umywalka. Każdy lokal wyposażony w indywidualne ogrzewanie z kotłem na paliwo stałe. 

Wniosek o dofinansowanie złożony został do Banku Gospodarstwa Krajowego Departament 

Funduszy Mieszkaniowych Al. Jerozolimskie 7, 00-995 Warszawa w dniu 03.04.2012 r.  

Koszt całkowity zadania: 336.180,56 zł 

Środki własne:  201.708,34 zł 

Wsparcie finansowe  134.472,22 zł 

W dniu 23 maja 2012 r. wezwani zostaliśmy do uzupełnienia wniosku w ciągu 7 dni 

roboczych. Poprawiony wniosek przesłany został w dniu 29 maja 2012 r. W dniu 9 lipca 2012 

r. otrzymaliśmy zawiadomienie o uzyskaniu finansowego wsparcia. Na początku sierpnia 

2012 r. zostanie podpisana umowa. 

 

13. Konkurs Nauczyciel Roku 2012.   

 18 lipca 2012 roku odbył się Konkurs Nauczyciel Roku. Głównym organizatorem 

konkursu „Nauczyciel Roku” jest Gminna Grupa Młodzieżowa w Bobolicach, przy 

współpracy Urzędu Miejskiego w Bobolicach i Rady Miejskiej w Bobolicach. Konkurs jest 

przeprowadzany raz w roku, a mogą w nim brać udział nauczyciele ze wszystkich szkół i 

placówek oświatowych funkcjonujących na terenie Gminy Bobolice. Celem konkursu jest 

wyłonienie nauczycieli, których można wskazać za wzór dla całej społeczności 

nauczycielskiej. 

 

14. Remont figurki Matki Boskiej w Bobolicach. 

Od 23.07.2012 r. rozpoczęto prace renowacyjne Figurki Matki Boskiej pn. Modernizacja 

infrastruktury drogowej w centrum miasta Bobolic. Poprzez wycinkę drzew, które zasłaniały 

Figurkę dostrzec można było faktyczny nie zadawalający wygląd.  Figurka w wcześniejszych 

latach była malowana poprzez nakładanie kilku warstw farb, straciła swój kolor oraz blask. 

Podjęto decyzję nad wykonaniem odrestaurowania i renowacji Figurki. 
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Wysłano zapytania ofertowe na wykonanie ,,Odrestaurowania i renowacji Figurki 

Batki Boskiej’’ 

Od dnia 25.06.2012 r. do dnia 17.07.2012 r. wpłynęło 4 oferty dotyczące wykonania prac. 

Oferty cenowe zostały złożone przez : 

1) Jolanta Wolańska Artysta – Plastyk na kwotę 7.700,00 zł, 

2) Pracownia Rzeźbiarska dr Zygmunt Wujek z Koszalina na kwotę 9.400,00 zł, 

3) Julian Fir ul. Łazienkowa 1B/6 z Bobolic na kwotę 6.705,00 zł, 

4) Konserwator Rzeźby kamiennej i detali architektonicznych mgr Waldemar 

Tomaszewski z Koszalina na kwotę 33.000,00 zł. 

Wybrano najkorzystniejszą ofertę cenową Pana Juliana Fira, która została zrealizowana 

umową o dzieło. Za wykonaną pracę zostanie wypłacone wynagrodzenie, które sfinansowane 

zostało przez Ks. Ryszarda Barana z Parafii Rzymskokatolickiej p.w. WNMP w Bobolicach. 

Autorem projektu kolorystycznego Figurki jest Pani Jolanta Wolańska. według projektu 

zostanie pomalowana figurka z zachowaniem kanonu religijnego. Projekt został przekazany 

poprzez podpisanie umowy przeniesienia autorskich praw majątkowych. Obecnie prace są na 

etapie wypełniania ubytków oraz retuszy twarzy i przygotowywanie do malowania. Termin 

zakończenia prac renowacji zaplanowany został na 31.08.2012 r. Po zakończeniu renowacji 

Figurki Matki Boskiej zostanie odzyskany na nowo blask oraz jej świetność.  

 
15. Dni Bobolic i Siemionalia – 21-22 lipiec 2012 roku. 

DNI BOBOLIC 2012 
 

 Tegoroczne XXII obchody Dni Bobolic miały nieco inny charakter niż dotychczas. W 

ramach realizacji projektu „Polsko-niemieckie potyczki rockowe – Rock bez granic, który w 

duszy tak mocno gra” na scenie spotkały się kapele rockowe z Polski i Niemiec: „Decent 

Rock´s” i "Between Us", „Bunga”, NEMROTH i „James Button Band” oraz T-34. Impreza 

odbyła się 21 lipca na placu rekreacyjnym przy ul. Dworcowej w Bobolicach.  

Polsko – niemieckie potyczki rockowe pt. „Rock bez granic, który w duszy tak mocno gra” to 

pierwsza tego typu impreza skierowana do szerokiego grona odbiorców. Spotkanie to miało 

formę promocji amatorskich zespołów muzycznych prezentujących wszystkie gatunki 

szeroko pojętej muzyki rockowej, a jego głównym celem było stworzenie szansy zaistnienia 

na scenie młodym artystom rockowym.  
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Gmina Bobolice otrzymała dofinansowanie na realizację projektu w kwocie 

8.208,45 euro ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach 

Programu współpracy Transgranicznej Polska Meklemburgia Pomorze Przednie/ 

Brandenburgia 2007 - 2013 (Fundusz Małych Projektów Euroregionu Pomerania Interreg 

IVA) oraz z budżetu państwa. 

W międzyczasie podczas oficjalnego otwarcia Dni Bobolic były oficjalne przemówienia i 

podziękowania. Pani Burmistrz Bobolic Mieczysława Brzoza dziękowała burmistrzowi 

Ernstowi Wellmerowi za ponad dwudziestoletnią współpracę, którego gościliśmy po raz 

ostatni w roli burmistrza Hansestadt Demmin. Po ponad dwudziestoletnim sprawowaniu 

władzy Pan Wellmer odchodzi na zasłużoną emeryturę. Gmina Bobolice współpracuje z 

miastem Demmin od 17 lat. Siedemnaście lat naszej współpracy wpisało się w nasze dzieje.  

Gościliśmy również panią Zofię Griaznową – starostę Gminy Jaszuny, naszego kolejnego 

partnera. Pani Zofia przyjechała do nas z delegacją 5 Pań Sołtysek.  

Tegoroczne Dni Bobolic niewątpliwie wpiszą się w historię miasta. 21 lipca podczas 

oficjalnego otwarcia jednym z najważniejszych punktów programu było wykonanie hejnału 

Bobolic na żywo. Wcześniej laureat konkursu i autor hejnału pan Igor Jankowski otrzymał 

symboliczny czek.  

Po miesiącach oczekiwań przyszedł czas na historyczny moment odegrania po raz pierwszy 

Hejnału miasta Bobolice na żywo. Dokonali tego szczecińscy hejnaliści Pan Michał Koniarski 

i Maciej Strzałkowski. W trakcie dla zaakcentowania wagi tego wydarzenia, po kilku 

sekundach hejnału w niebo pofrunęły setki balonów. Był to niesamowity widok.  

 

XI SIEMIONALIA czyli Przegląd Zespołów i Twórców Ludowych. 

Niedzielne popołudnie 23 lipca należało do artystów amatorów, którzy tego dnia zjechali do 

Bobolic, aby wziąć udział w zorganizowanym już po raz jedenasty przez Starostwo 

Powiatowe w Koszalinie Przeglądzie Zespołów i Twórców Ludowych SIEMIONALIA. 

Gościem honorowym przeglądu była żona Wojciecha Siemiona – Barbara Kasper-Siemion.  

Z Rynku Miejskiego, ulicami Bobolic przemaszerował barwny korowód, w którym udział 

wzięły zespoły ludowe, soliści, zespoły pieśni i tańca, zapraszając mieszkańców na plac 

rekreacyjny. Wraz z zespołami w korowodzie udział wzięli przedstawiciele władz 

samorządowych Bobolic oraz przebywające akurat w Bobolicach delegacje z partnerskich 

miast: Jaszuny na Litwie i Demmin w Niemczech.  

Na bobolickiej scenie wystąpiło 25 zespołów z terenu województwa zachodniopomorskiego i 

pomorskiego raz zaprezentowało się 37 twórców ludowych, którzy zgłosili swoje prace do 

odbywającego się w ramach SIEMIONALII Konkursu Twórców Ludowych.  
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16. Obchody Wojewódzkiego Święta Policji – 24.07.2012 r. 

Tegoroczne obchody tego Święta odbyły się w Koszalinie. Propozycja Komendanta 

Miejskiego Policji w Koszalinie Wiesława Tyla jest taka, żeby przenieść taką organizację 

powiatowych Dni Policji do poszczególnych gmin. Organizatorem byłaby Policja, w 

przyszłym roku impreza odbędzie się w Bobolicach ul. Dworcowa.  

 

17. Zakończenie działań dotyczących usytuowania wiaty w Ujeździe.    

Wiata została otwarta 4 sierpnia 2012 roku, Pan sołtys zorganizował imprezę na placu 

rekreacyjno sportowym w Ujeździe, z udziałem Radnej Justyny Terleckiej oraz rady 

sołeckiej. Koszt wiaty to 17.000 zł (brutto) bez wkładu sołectwa.  

 

18. Budowa rond.   

Pani Burmistrz od 2011 roku podejmuje działania, żeby temat blokady komunikacyjnej w 

Bobolicach rozwiązać. Efektem tego jest to, że w ubiegłym roku udało się na zlecenie 

GDDKiA w Szczecinie opracować dokument, który wskazałby faktycznie potrzebę 

rozwiązania tego tematu. Wskazano 5 koncepcji w jaki sposób można ten problem 

komunikacyjny w mieście i na drogach dojazdowych rozwiązać. Z tych 5 koncepcji została 

wybrana 1 – dotycząca budowy dwóch rond – a) ul. Fabryczna, ul. Warszawska, ul. 

Koszalińska b) ul. Wojska Polskiego, ul. Koszalińska, ul. 1 Maja, w tym przypadku 

likwidacja świateł.  W tym zakresie działania są prowadzone, temat pilotowany przez Panią 

Burmistrz Mieczysławę Brzozę.  

 

19. Droga powiatowa – Gozd. 

Inwestycja ta bardzo ładnie jest realizowana, już od 2010 roku podejmowane były działania, 

żeby doprowadzić do odwodnienia drogi w Goździe – w tej chwili prace są w trakcie. 

Położony jest także nowy asfalt przez całą miejscowość Gozd. Następnym krokiem będzie 

pomyślenie o położeniu chodnika w Goździe.  

 

20. Remont drogi wojewódzkiej od granicy Gminy Tychowo-Bobolice.    

Remont realizuje Zarząd Dróg Wojewódzkich Oddział Białogard remontowany odcinek to 

Jatynia – Dobrociechy. Na odcinku 1,2 km położono 4 cm warstwę asfaltu, w przyszłym roku 

po zimie będzie położona taka sama warstwa asfaltu. Wartość tej inwestycji dla ZDW to 1,5 

mln zł. Pozostanie jeszcze odcinek Dobrociechy-Głodowa, gdzie miało być poszerzone 

pobocze oraz wycięte drzewa. Wskazano do wycinki ok. 250 drzew, lecz zakwalifikowano do 

wycięcia tylko 30 drzew jako drzewa obumarłe. ZDW jeżeli nie uzyska pozwolenia na 

wycinkę pozostałych drzew to nie będzie remontu kapitalnego z poszerzeniem poboczy tej  
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drogi. Będzie położona tylko nowa nawierzchnia na ten sam asfalt i na taka samą szerokość. 

Pozostaje jeszcze remont drogi w miejscowości Głodowa oraz chodnik po lewej stronie jadąc 

do Bobolic.  

 

21. Rozpoczęcie prac na chodniku przy ul. J. Narodowej. 

Inwestycja ta realizowana jest wspólnie z powiatem. W tym roku położony zostanie chodnik 

od skrzyżowania przy cmentarzu do połowy odległości skrzyżowania ul. Zielonej i 

Koszalińskiej, łącznie ze ścieżką rowerową i ze zjazdami na posesje. Kontynuacja prac, czyli 

druga połowa chodnika wykonana będzie w roku 2013.  

 

Ad. 4. Nauczyciel Roku 2012.  
Głos zabrała Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że z inicjatywy gminnej Grupy 

Młodzieżowej od 2009 roku przyznawane jest zaszczytne wyróżnienie dla nauczyciela, które 

odbywa się podczas sesji Rady Miejskiej. W tym roku następujące szkoły zgłosiły swoich 

nauczycieli: 

1. SP Kurowo:  

a) Joanna Katolik 

b) Piotr Grzybowski 

2. SP Kłanino 

a) Mariola Derda 

3. SP Drzewiany 

a) Grażyna Jankowska 

4. Gimnazjum Bobolice 

a) Adam Kowalczyk 

b) Dawid Olearczyk 

Dotychczasowi Nauczyciele Roku: 

1. 2009 rok – Jan Mokrzycki 

2. 2010 rok – Adam Kowalczyk 

3. 2011 rok – Bogusława Imbiorkiewicz  

Komisja pracowała w składzie kilku osobowym: Zofia Kęcel, Bogusława Imbiorkiewicz, 

Jarosław Bączkowski, Adam Kowalczyk, Adam Nowacki, Mieczysława Brzoza.  

Jarosław Bączkowski wraz z Gminną Grupą Młodzieżową oczytał protokół z posiedzenia jury 

konkursu Nauczyciel Roku 2012. Protokół stanowi załącznik do protokołu z sesji.  
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Lista nagrodzonych w 2012 roku: 

1. Nauczyciel Roku – Mariola Derda SP Kłanino 

2. Wyróżnienie – Grażyna Jankowska 

3. Wyróżnienie – Piotr Grzybowski SP Kurowo 

4. Wyróżnienie Specjalne w konkursie – Adam Kowalczyk 

Nagrodzeni i wyróżnieni nauczyciele obecni byli na sesji wraz ze swoimi dyrektorami.  

Zwycięzca konkursu ma prawo do posługiwania się tytułem Nauczyciel Roku przez rok 

kalendarzowy jednak nie dalej niż do momentu wyboru nauczyciela w kolejnej edycji 

konkursu i otrzymuje nagrodę rzeczową w wysokości 500 zł. Środki finansowe na organizację 

konkursu i nagrody pochodzą od Urzędu Miejskiego w Bobolicach i sponsorów.  

Pan Jarosław Bączkowski powiedział, że kapituła konkursu po rozmowach z dyrektorami 

myśli o nadawaniu tytułu Nauczyciela Roku w inny sposób. Nie tak często, co roku lecz może 

raz na 3 lata, żeby ten tytuł nie stracił na wartości. Pan Bączkowski poinformował, że jeżeli 

zostanie ustalony nowy regulamin to zostanie on przedstawiony na sesji Rady Miejskiej.  

 

4a. Wręczenie nagrody za osiągnięcia sportowe.  
Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że na sesji obecni są trenerzy UKS 

„Olimpia”, zawodniczki i ich rodzice. W gminie Bobolice jest obowiązujący regulamin, który 

mówi o możliwości nagradzania sportowców za szczególne osiągnięcia sportowe. 

Nagroda Burmistrza Bobolic przyznawana jest na podstawie Uchwały nr X/85/11 Rady 

Miejskiej w Bobolicach z dnia 30 sierpnia 2011 r. w sprawie rodzajów wyróżnień i wysokości 

nagród przyznawanych ze środków budżetu Gminy zawodnikom, trenerom i działaczom 

sportowym oraz szczegółowych zasad i trybu ich przyznawania. 

Nagrodę przyznaje Burmistrz z własnej inicjatywy oraz na wniosek klubów sportowych i 

związków sportowych z terenu Gminy. Nagroda ma charakter pieniężny lub rzeczowy za 

następujące osiągnięcia sportowe: 

- udział w igrzyskach olimpijskich i paraolimpijskich oraz mistrzostwach świata i Europy, 

- zdobycie I-VI miejsca na mistrzostwach Polski, 

- I-III miejsce na mistrzostwach makroregionu oraz w grach zespołowych i sportach 

indywidualnych w rywalizacji krajowej lub wojewódzkiej. 

 

11 zawodniczek UKS Olimpia Bobolice na wniosek Prezesa Olimpia Bobolice p. Henryka 

Kowalskiego, jednocześnie trenera zespołu, z dnia 31.07.2012 r. otrzymuje Nagrodę 

Burmistrza Bobolic za zajęcie III miejsca w Mistrzostwach Województwa 
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Zachodniopomorskiego XII edycji Turnieju Piłki Nożnej Z podwórka na stadion o 

puchar Tymbarku dla dzieci z rocznika 2002 i młodsi w rozgrywkach drużynowych 

otrzymali: 

1. Wanessa Morawska 

2. Aleksandra Trusiło 

3. Ala Bednarz  

4. Kamila Zimnicka 

5. Ilona Zimnicka 

6. Dominika Kozińska 

7. Julia Błasik 

8. Sandra Domagała 

9. Joanna Szychowska 

10. Nikola Kaszubowska 

11. Julia Siwczak 

Pani Burmistrz Bobolic Mieczysława Brzoza nagrodziła również dwóch trenerów UKS 

Olimpia Bobolice za sukces podopiecznych podczas Turnieju Piłki Nożnej Z podwórka na 

stadion o puchar Tymbarku Panią Annę Jaświg i Pana Henryka Kowalskiego.  

 

Pani Henryk Kowalski podziękował Pani Burmistrz Przewodniczącemu Rady Miejskiej i 

wszystkim Radnym za wszelkie wsparcie. Gmina jest partnerem zespołu, a zespół stara się 

godnie reprezentować Gminę.  

 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej pogratulował wszystkim nagrodzonym, a następnie 

zaprosił laureatów konkursu Nauczyciel Roku 2012, dyrektorów szkół, Panią Burmistrz, 

Panią Sekretarz, Panią Skarbnik, zespół Olimpii wraz z trenerami przed wejście do budynku 

urzędu celem wykonania wspólnego zdjęcia upamiętniającego niecodzienne wydarzenie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10 - minutową przerwę.     

 

Ad. 5 i 6. Najważniejsze osiągnięcia placówek oświatowo-wychowawczych w 

roku szkolnym 2011/2012, w tym analiza wyników sprawdzianów po klasie 

VI i egzaminów gimnazjalnych w mieście i gminie Bobolice oraz 

przygotowanie szkół do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2012/2013.  
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Informacje z zakresu Przedszkola w Bobolicach przedstawiła Pani Teresa Halasz 

Dyrektor Przedszkola. Informacje stanowią załącznik do protokołu. 

 

Pan Dyrektor Gimnazjum Dariusz Michalak przedstawił informacje dotyczące Gimnazjum 

im. Agaty Mróz – Olszewskiej w Bobolicach, informacje stanowią załącznik do protokołu. 

 

Informacje ze Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Bobolicach przedstawiła 

Pani Renata Kowalska Dyrektor Szkoły. Informacje stanowią załącznik do protokołu. 

 

Dyrektor Zespołu Szkół Publicznych w Dargini Andrzej Niemczewski przedstawił swoje 

sprawozdanie, które stanowi załącznik do protokołu.  

 

W imieniu Pani Grażyny Sikorskiej Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kurowie informacje 

przekazała Pani Joanna Katolik nauczyciel Szkoły.  Informacje stanowią załącznik do 

protokołu. 

 

Pani Ludmiła Posełkiewicz Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Jana Brzechwy w Kłaninie 

omówiła swoje sprawozdanie, które stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pani Iwona Golas Dyrektor Szkoły Podstawowej w Drzewianach przedstawiła informacje ze 

swojego zakresu, informacje stanowią załącznik do protokołu. 

 

Pani Magdalena Pietnoczka inspektor ds. oświaty podsumowała przedstawione przez 

Dyrektorów informacje ze szczególnym uwzględnieniem wyników sprawdzianów po klasie 

VI i Gimnazjum oraz liczebności klas. Przedstawiony wykres stanowi załącznik do protokołu.  

  

Przewodniczący Rady ogłosił 15 – minutową przerwę.  

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawach: 
Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.  
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy. Pani 

Skarbnik wprowadziła do projektu uchwały autopoprawkę.  
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Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

2) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2012-

2025.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy. Pani 

Skarbnik wprowadziła do projektu uchwały autopoprawkę.  

  

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”   

 

3) zatwierdzenia określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na 

dofinansowanie inwestycji na terenie Gminy Bobolice w zakresie ochrony środowiska i 

gospodarki wodnej.  
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Z dniem 1 stycznia 2010 roku wskutek nowelizacji ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 roku 

Prawo ochrony środowiska dotychczasowe przychody gminnych funduszy ochrony 

środowiska i gospodarki wodnej z tytułu kar i opłat  za korzystanie ze środowiska  stanowią 

obecnie w dotychczasowych proporcjach dochody budżetu gminy. Likwidacja gminnych 

funduszy  wynikała bezpośrednio z założeń zmienionej od 2009 roku ustawy o finansach 

publicznych i przepisów ją wprowadzających. Od 21 grudnia 2010 roku, tj. od dnia wejścia 

kolejnej znowelizowanej ustawy Prawo ochrony środowiska – gminy uzyskały upoważnienie 

do dofinansowywania zadań z zakresu ochrony środowiska na podstawie art. 403 ust. 2, 

wyłącznie w formie dotacji celowych, dla podmiotów niezaliczanych do sektora finansów 

publicznych, w tym osób fizycznych.  Zasady udzielania dotacji celowej , sposób jej 

rozliczania pozostawiono do wyłącznej decyzji rady gmin w drodze uchwały. 

Przedmiotowa uchwała określa zasady udzielania dotacji celowej ze środków stanowiących 

dochód budżetu gminy Bobolice z tytułu opłat za korzystanie ze środowiska i 

administracyjnych kar pieniężnych na dofinansowanie inwestycji służących ochronie 

środowiska i gospodarce wodnej podmiotom określonym w § 1 niniejszej uchwały. 
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W ramach niniejszej uchwały mogą być dofinansowane zadania w zakresie budowy 

i modernizacji przydomowych oczyszczalni ścieków oraz indywidualnych ujęć wody w 

przypadkach , kiedy budowa sieci kanalizacyjnej lub wodociągowej  jest nieuzasadniona 

ekonomicznie. 

W poszczególnych załącznikach określono szczegółową dokumentację związaną z 

udzieleniem i rozliczeniem dotacji celowej na wskazane powyżej zadania związane z ochroną 

środowiska i gospodarki wodnej. 

Podjęcie niniejszej uchwały z pewnością przyczyni się do umożliwienia działań na terenie 

gminy Bobolice poprawiającej zarówno jakość życia mieszkańcom jak i ochronie środowiska. 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2012.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

Po przeanalizowaniu stanu wykorzystania środków finansowych przewidzianych na realizację 

zadań  w ramach GPPiRPA w Gminie Bobolice na rok 2012, w tym: zad. nr 3.4 

Dofinansowanie instytucji i organizacji prowadzących działalność na rzecz profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych, a w związku z zaistniałą koniecznością dokonania 

remontu siedziby Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Bobolicach 

uznano za zasadne wprowadzenie propozycji zmian przesunięcia niewykorzystanych środków 

na zadanie nr 7.2 Inne wydatki. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

5) w sprawie zmiany Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Bobolice.  
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  
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Projekt uchwały zawiera regulację zapisów określonych zmian, które zostały wprowadzone 

Uchwałą Nr XI/96/11 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 września 2011 roku w sprawie 

zmian Regulaminu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

6) w sprawie określenia warunków udzielania bonifikat od ceny sprzedaży lokali 

mieszkalnych oraz wysokości stawek procentowych. 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

 

Przedmiotem niniejszej uchwały jest określenie warunków udzielania bonifikat od ceny 

sprzedaży lokali mieszkalnych zbywanych w drodze bezprzetargowej na rzecz 

dotychczasowych najemców oraz wysokości stawek procentowych. 

Stosownie do treści art. 68 ust. 1 pkt 7 i ust. 1b ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.                      

o gospodarce nieruchomościami, właściwy organ (burmistrz) może udzielić bonifikaty od 

ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego zbywanego w drodze bezprzetargowej na rzecz 

dotychczasowego najemcy na podstawie uchwały rady, określającej w szczególności warunki 

udzielania bonifikat i wysokość stawek procentowych. 

W przedłożonym projekcie uchwały proponuje się zróżnicowanie wysokości bonifikat w 

zależności od długości trwania okresu najmu, a mianowicie:  

1) 50% – przy okresie najmu trwającym do 5 lat, w przypadku kiedy najemca 

wystąpi z wnioskiem o rozłożenie na raty ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego, 

2) 60% – przy okresie najmu trwającym do 5 lat, w przypadku, kiedy najemca 

zadeklaruje jednorazowe uiszczenie całej ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego, 

3) 75% – przy okresie najmu trwającym powyżej 5 lat. 

Przewidziana jest także bonifikata 90%, udzielana przy sprzedaży ostatniego lokalu 

mieszkalnego w budynku lub pozostałych nie sprzedanych – jeżeli pozwoli to na wyłączenie z 

gminnych zasobów mieszkalnych całego budynku. 

Udzielenie bonifikaty w wysokości 75% oraz 90% wyłącza możliwość rozłożenia na raty 

ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego.  

Ponadto najemca oraz jego współmałżonek, wnioskujący o nabycie na własność komunalnego 

lokalu mieszkalnego, zobowiązany będzie do złożenia pisemnego oświadczenia w kwestii 

posiadania tytułu prawnego do innego lokalu mieszkalnego bez względu na istniejące między 

małżonkami stosunki majątkowe. Posiadanie przez nabywcę lub jego współmałżonka tytułu 
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prawnego do innego lokalu mieszkalnego, wyklucza możliwość zastosowania w/w 

bonifikat. W przypadku złożenia nieprawdziwego oświadczenia Gminie przysługiwać będzie 

roszczenie o unieważnienie umowy sprzedaży lokalu mieszkalnego. 

Na podstawie niniejszej uchwały do ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego, ustalonej przy 

zastosowaniu bonifikaty, doliczane będą także koszty remontu lokalu poniesione ze środków 

budżetu gminy w okresie ostatnich 5 lat, liczonych od dnia złożenia wniosku o wykup lokalu. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

W tym momencie Przewodniczący Rady przywitał przybyłe osoby: Pana Krzysztofa 

Stepanienko Wiceprezesa Zarządu do spraw finansowych Spółki Energa Wind, Pana Rafała 

Dąbrowskiego Kierownika działu akwizycji i development, Pana Marka Perepeczo autora 

projektu planu zagospodarowania przestrzennego.   

 

7) Przewodniczący Rady przypomniał, że w dniu 23 listopada 2011 r. w Szkole Podstawowej 

w Drzewianach odbyło się spotkanie przedkonsultacyjne z mieszkańcami z obrębów 

ewidencyjnych Górawino, Drzewian i Trzebień w sprawie omówienia rozwiązań przyjętych 

w projekcie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części gminy Bobolice 

pod potrzeby budowy farm elektrowni wiatrowych „Drzewiany 2”. Na spotkaniu tym obecni 

byli przedstawiciele Urzędu Miejskiego w Bobolicach, przedstawiciele Inwestora, tj. Spółki 

Energa-Wind ze Słupska, współautorzy projektu planu zagospodarowania przestrzennego i 

prognozy oddziaływania na środowisko oraz blisko 30 mieszkańców wymienionych 

wcześniej obrębów ewidencyjnych. Projekt przedmiotowego planu wraz z prognozą 

oddziaływania na środowisko został także wyłożony do publicznego wglądu w siedzibie 

Urzędu Miejskiego w Bobolicach w dniach od 27 czerwca 2012 r. do 17 lipca 2012 r.. Uwagi 

i wnioski do projektu planu można było składać do dnia 31 lipca 2012 r. W terminie tym do 

Burmistrza Bobolic nie wpłynęły żadne uwagi i wnioski. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaznaczył, że w przypadku uchwalania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego głos w tym punkcie mogą zabrać radni i  sołtysi sołectw: 

Drzewian, Górawina, Gozdu, Kurowa oraz Starego Bornego.  

 Jako pierwszy pytanie zadał Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Czarnecki: 
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1. Jakie inwestycje dla gminy Bobolice zrealizuje spółka ENERGA w ramach 

wsparcia rzeczowo -  finansowego dotychczasowych  działań Gminy – działań, które 

mają na celu budowę farm wiatrowych? 

O odpowiedź poprosił Wiceprezesa Zarządu do spraw finansowych Spółki Pana 

Krzysztofa Stepanienko i wskazanie konkretnych przykładów wsparcia dla Gminy.  

Pan Krzysztof Stepanienko udzielił odpowiedzi mówiąc, że wyraża ubolewanie z powodu 

zobowiązań, czyli tego co było mówione na spotkaniu w listopadzie ubiegłego roku. Zarząd, 

którego Pan Stepanienko jest członkiem od marca 2012 roku, o całej sprawie dowiedział się w 

kwietniu 2012 roku, w związku z tym od tego czasu toczą się z Panią Burmistrz dyskusje na 

temat wsparcia całej Gminy i poszczególnych sołectw. Pan Stepanienko stwierdził, że 

wszystko jest na dobrej drodze do uzgodnienia całego programu wsparcia Gminy. Pan 

Stepanienko ze swojej strony nie ma uprawnień do zobowiązywania się na wieloletnie 

wsparcie w poszczególnych tematach, tak jak nie mógł tego uczynić pracownik, który był 

obecny na spotkaniu w listopadzie 2011 roku w Drzewianach. Jest to Spółka skarbu państwa, 

żaden z Panów nie jest właścicielem Spółki, żeby publicznie zobowiązywać się na wieloletnie 

wsparcie dla Gminy. Miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego jest tylko krokiem do 

realizacji inwestycji. Między miejscowym planem, a pozwoleniem na budowę planowanym 

na koniec 2012 roku, jest to 4 miesiące czasu, które pozwolą dokończyć negocjacje na 

satysfakcjonujących obie strony warunkach. Oczekiwania Gminy znacznie różnią się od 

oczekiwań innych gmin, na terenach których prowadzone są podobne inwestycje. Dlatego z 

tego punktu widzenia jest to duży kłopot, żeby zaakceptować wymagania Gminy Bobolice. 

Pan Krzysztof Stepanienko stwierdził, że Spółka jest w stanie rozmawiać z Gminą Bobolice i 

dojść do porozumienia. Harmonogram uzyskania pozwolenia na budowę na koniec roku jest 

tak ułożony, że nieprzyjęcie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

podczas tej sesji stawia cały projekt pod znakiem zapytania. Pan Stepanienko dodał, że 99% 

dochodów Gminy z farm wiatrowych to są podatki, jeżeli nie będzie zgody społeczności 

lokalnej, to ta inwestycja nie powstanie. Z wyliczeń, które przedstawił Pan Wiceprezes 

wynika, że coroczny przez okres 20-25 lat przychód do Gminy będzie w okolicach 2 mln zł. 

To jest źródło i dystrybucja tych środków do poszczególnych sołectw, które pozwolą rozwijać 

Gminę i pozwolą na inwestycje, które są niezbędne.  

Następnie głos zabrała Pani Hanna Obławska sołtys sołectwa Drzewiany: 

 

2. Pani sołtys powiedziała, że reprezentuje sołectwo Drzewiany i zapytała Pana 

Wiceprezesa: czy firma Energa wywiąże się z obietnicy danej sołectwu Drzewiany ? 

Jak to się ma do innych sołectw, czy były też jakieś obietnice ? Pani sołtys poprosiła o 

ostateczną odpowiedź i powiedziała, że nie ma znaczenia, kogo firma Energa wysłała 
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na obecną sesję i nie ma znaczenia kto wcześniej był Prezesem Spółki i kto 

był w Zarządzie – to były osoby, które reprezentowały tę firmę na  oficjalnym 

spotkaniu w Drzewianach. Mieszkańcy Drzewian, którzy są obecni na sesji słyszeli 

wszystkie składane deklaracje przez firmę Energa, Pani sołtys zwróciła się do Pana 

Stepanienko, żeby nie próbował powiedzieć mieszkańcom sołectwa Drzewiany, że 

kosztem tych mieszkańców ma być ratowana Gmina poprzez podatki z tej inwestycji. 

Pani sołtys dodała, że z wypowiedzi Pana Wiceprezesa wynika to, że mieszkańcy mają 

się dogadać, a Gmina z uzyskanego podatku ma „coś’ ewentualnie przekazać na rzecz 

sołectwa. Pani sołtys na zakończenie swojej wypowiedzi w imieniu swoim i 

mieszkańców odczytała apel do Rady Miejskiej w Bobolicach, który stanowi załącznik 

do protokołu.  Pani sołtys dodała, nawiązując do wypowiedzi Pana Stepanienko 

(ograniczyć się do podatków z inwestycji), że jeżeli firma Energa wycofa się z 

obietnicy wobec sołectw, to mieszkańcy tych sołectw będą oczekiwać od Gminy 

wsparcia z podatków, które wpłyną za farmy wiatrowe na rozwój tych miejscowości. 

Uchwalenie zmiany planu zagospodarowania przestrzennego należy uzupełnić o 

warunki dla sołectw, w którym ma powstać ta inwestycja. Muszą to być warunki jasne 

i klarowne. Pani sołtys stwierdziła, że obecny na sesji Pan Wiceprezes nie jest 

przygotowany na to, żeby cokolwiek powiedzieć na temat jakiegokolwiek wsparcia.  

Pan Krzysztof Stepanienko odpowiedział, że nie jest właścicielem Spółki i nie może składać 

konkretnych zobowiązań. Prezes, Zarząd Spółki nie mogą składać żadnych zobowiązań i 

deklaracji, ponieważ Spółka jest własnością skarbu państwa. Pan Stepanienko dodał, że jest 4 

miesiące czasu na „dogadanie się”, jeżeli w tym czasie nie zostanie podjęta uchwała w 

sprawie zmiany planu zagospodarowania przestrzennego, to nie uzyska się pozwolenia na 

budowę.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas zapytał: 

3. Czy Pan Wiceprezes wie w jakiej wysokości Gmina otrzyma wsparcie finansowe dla 

sołectw ? 

Pan Stepanienko wyjaśnił, że nie jest upoważniony do deklarowania się. Są pewne ustalenia z 

Panią Burmistrz i Pan Wiceprezes wolałby, żeby to we własnym gronie była o tym mowa. 

Pan Wiceprezes wie jaka to będzie kwota, ale nie jest upoważniony do deklarowania się 

dopóki te ustalenia nie będą wiążące i dopóki nie będzie Pan Wiceprezes miał zgód swoich 

organów. 

 

Następnie głos zabrał Radny Pan Artur Tomczak: 

4. Stwierdził, że z wypowiedzi Pana Wiceprezesa wynika, że albo Pan Stepanienko unika 

odpowiedzi, albo jest nieprzygotowany, choć powinien zdawać sobie sprawę z tego, że  
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5. takie pytania mogą paść podczas tej sesji. Pan Artur Tomczak zapytał konkretnie czy 

Gmina otrzyma dofinansowanie ? Jeżeli Gmina otrzyma dofinansowanie to kiedy Pan 

Wiceprezes mógłby powiedzieć jakie to będzie dofinansowanie i w jakiej formie, czy 

corocznie przez 25 lat istnienia farmy wiatrowej ? Dodał, że na chwilę obecną nie ma 

żadnych konkretów, może Pan Wiceprezes spotka się w gronie swojej firmy, żeby 

omówić temat i dać odpowiedź Gminie i jej mieszkańcom. Pan Radny przedstawił 

konkretne pytanie: czy Gmina oprócz podatków dostanie dofinansowanie w jakiejś 

innej formie np. pieniądze - w jakiej wysokości i czy w ogóle będzie dofinansowanie ? 

Jeśli Pan Wiceprezes nie potrafi odpowiedzieć na te pytania na sesji, to niech odpowie 

ile potrzebuje czasu na udzielenie odpowiedzi.      

Pan Krzysztof Stepanienko poinformował jeszcze raz, że nie jest właścicielem tej Spółki, 

obecnie toczą się negocjacje z Panią Burmistrz i w momencie kiedy się zakończą i zostanie 

uzgodnione stanowisko firmy Energa, to wtedy Pan Wiceprezes będzie w stanie przekazać 

konkretne informacje.  

 

Głos zabrała Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że mówienie przez Pana 

Wiceprezesa Stepanienko o tym, że obecnie trwają negocjacje, które są zależne od Pani 

Burmistrz jest wysoce za wcześnie, żeby o tym mówić. To, że Gmina zyska podatek od 

nieruchomości, to doskonale o tym każdy wie, ponieważ takie jest prawo i to się Gminie 

należy. Tego nikt uzasadniać nie musi, ponieważ to wiadoma sprawa od początku 

podejmowania jakiejkolwiek decyzji w sprawie farm wiatrowych. Natomiast te rozmowy, 

które toczyły się ze „starym” Zarządem firmy, dotyczyły dodatkowego wsparcia poza 

odpisem z podatku od nieruchomości, co można by było przy okazji realizacji tej inwestycji 

zrobić w skali całej Gminy, ale też dla sołectw. Na tym wsparciu należy się skupić, rozmowy 

trwały i były bardzo konkretne wtedy kiedy 23 listopada 2011 roku było spotkanie 

przedkonsultacyjne z wiatrakami w zakresie zapisów w planie i te deklaracje były 

przedstawione. Pani Burmistrz dodała, że racje ma Pani sołtys Hanna Obławska ponieważ  

wszyscy obecni na tym zebraniu wiedzą jakie deklaracje padły wobec mieszkańców przez 

firmę Energa, czyli 20-30 tyś zł rocznie dla wszystkich sołectw na terenach których powstaną 

wiatraki. Pani Burmistrz stwierdziła, że nie ma lepszych czy gorszych sołectw, wszystkie są 

jednakowe. Pani Burmistrz powiedziała, że zmienił się Zarząd firmy i stwierdził, że ta osoba, 

która deklaracje takie składała nie miała umocowań prawnych do tego, żeby takie deklaracje 

złożyć. Obecnie od marca 2012 roku trwają rozmowy z Panem Prezesem Więcławkiem i 

Zarządem firmy o tym, żeby ukonkretnić to co Gmina Bobolice ma otrzymać. Firma nie chce 

takich zobowiązań podejmować, ponieważ jest to Spółka skarbu państwa, są to środki 
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publiczne, w związku z czym nie może takich deklaracji na piśmie składać. Pani 

Burmistrz miała pomysł, żeby te wszystkie obietnice firmy Energa spisać w formie aktu 

notarialnego lub umowy, ale po konsultacji z radcą prawnym okazało się, że jest to 

niemożliwe. Być może firma Energa wie jakie są możliwości, żeby zagwarantować Gminie 

to, o czym od początku były rozmowy. Na obecnej sesji Rady Miejskiej nie padły żadne 

konkretne propozycje i deklaracje ze strony Spółki, nic co by zadowoliło zebranych. Pani 

Burmistrz stwierdziła, że jest projektodawcą tej uchwały jako Burmistrz Gminy i w związku z 

tym zaproponowała przełożenie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części gminy Bobolice pod potrzeby budowy farm 

elektrowni wiatrowych „Drzewiany 2” dla obszaru położonego w obrębach ewidencyjnych: 

Drzewiany, Górawino, Gozd i Trzebień na następną sesję Rady Miejskiej. Uchwała będzie 

rozszerzona o zapisy dotyczące poszerzenia terenów zabudowy dających możliwość 

zabudowy zagrodowej i budynków gospodarczych o pewne obszary, o których mówiła Pani 

sołtys Obławska w zakresie Drzewian. Będzie to czas dla firmy Energa, żeby wywiązała się z 

danych deklaracji. Pani Burmistrz dodała, że za 2-3 tygodnie planowana jest sesja 

nadzwyczajna w temacie rond i zarazem można podjąć temat dotyczący farm wiatrowych.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że po wysłuchaniu wszystkich uwag i zastrzeżeń 

zaproponował wycofać z porządku obrad projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części gminy Bobolice pod 

potrzeby budowy farm elektrowni wiatrowych „Drzewiany 2” dla obszaru po łożonego w 

obrębach ewidencyjnych: Drzewiany, Górawino, Gozd i Trzebień i przenieść go na 

najbliższą sesję, a między czasie dokonać niezbędnych uzupełnień.   

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad, 

 

Następnie Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza zaproponowała wprowadzenie do porządku 

obrad projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w projekcie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części gminy Bobolice pod potrzeby budowy farm 

elektrowni wiatrowych „DRZEWIANY 2” dla obszaru położonego w obrębach 

ewidencyjnych: Drzewiany, Górawino, Gozd i Trzebień. Ten projekt uchwały daje 

możliwość poszerzenia obecnie przygotowanego projektu planu o dodatkowe tereny pod 

zabudowę.  Stwierdza się konieczność dokonania zmian w przedstawionym do uchwalenia 

projekcie planu miejscowego. 

W projekcie planu należy uwzględnić możliwość poszerzenia terenu elementarnego 

oznaczonego 34RZ wzdłuż drogi Drzewiany-Bobolice w kierunku wsi Drzewiany. 
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Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku 

obrad, 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

Głos zabrał Pan Krzysztof Stepanienko mówiąc, że nie uchwalenie planu zagospodarowania 

przestrzennego to poważny cios w harmonogram realizacji, który zakładał uzyskanie 

pozwolenia na budowę na koniec roku. Pan Wiceprezes stwierdził, że jako Zarząd 

najprawdopodobniej zwróci się do swoich organów korporacyjnych z wnioskiem o 

zaprzestanie tego projektu.  

Radna Pani Bożena Aksiutin zapytała jakie znaczenie w tym przypadku ma podjęcie uchwały 

w sprawie planu zagospodarowania przestrzennego za miesiąc czasu? 

Pan Wiceprezes odpowiedział, że każdy miesiąc opóźnienia oddania farmy do użytkowania to 

straty 2,5 mln zł w przychodach dla firmy Energa. Dodał, że osobiście jako członek Zarządu 

będzie głosował za zaprzestaniem tej inwestycji.  

 

Radna Pani Zofia Kęcel powiedziała, że firma Energa w takim przypadku jest niewiarygodna. 

Jeżeli składa się deklaracje i to obojętnie czy Zarząd zmienia się czy też nie, to takie sytuacje 

nie powinny mieć miejsca.  

Pan Krzysztof Stepanienko powiedział, że w pełni zgadza się z Panią Radną ponieważ te 

deklaracje nie powinny nigdy mieć miejsca. Pan Wiceprezes wyraża ubolewanie nad tym co 

pracownik firmy powiedział na spotkaniu w listopadzie 2011 roku w Drzewianach, nie 

powinien był mówić tego czego nie jest w stanie spełnić.      

Radna Zofia Kęcel poprosiła Pana Wiceprezesa o przekazanie swoim mocodawcą faktu, że to 

nie jest wina Rady Miejskiej w Bobolicach, jeśli będzie poślizg w wykonaniu zadań, tylko 

wina jest firmy Energa.  

 

Pan Krzysztof Stepanienko poprosił o sporządzenie na piśmie oczekiwań Gminy wobec firmy 

Energa, zostanie to przekazane Radzie Nadzorczej.    

 

Radny Pan Artur Tomczak powiedział, że pytał jaki czas potrzebny jest Panu Wiceprezesowi 

do przekazania swoim przełożonym i całemu Zarządowi o decyzjach w sprawie obietnic 

wobec Gminy. Stwierdził, że Pan Stepanienko mógł się domyślać jakie pytania padną 

podczas sesji, a jednak konkretnych odpowiedzi nie ma. Pan Radny dodał też, że zrzuca się 

winę na Radnych, że harmonogram realizacji projektu może zostać zakłócony.  
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Pan Krzysztof Stepanienko odpowiedział, że nie mógł przyjechać przygotowany w żaden 

sposób ponieważ nie jest właścicielem Spółki. 

 

Głos zabrała Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że urzędowi znany jest 

harmonogram realizacji projektu, który obliguje do uzyskania pozwolenia na budowę do 

końca roku. Jako Gmina staramy się, żeby każdy punkt wykonać i wywiązać się z deklaracji, 

bo przecież Gminie też na tej inwestycji zależy. Pani Burmistrz zadeklarowała, że mimo 

przesunięcia podjęcia uchwały w czasie, niezaprzestanie realizacji ustalonego harmonogramu. 

Realizowane jest to co zostało ustalone z Prezesem Więcławkiem i wszystko idzie zgodnie z 

planem. Gmina jest otwarta na propozycje, Pani Burmistrz zasugerowała, że można ustalić 

spotkanie i podjąć działania w tym temacie. Im prędzej Gmina z firmą Energa dojdzie do 

porozumienia, tym prędzej pójdzie sprawa do przodu.   

Pan Wiceprezes Stepanienko stwierdził, że jak najbardziej żądania na piśmie ułatwią dojście 

do porozumienia. Natomiast obecnie jest okres urlopowy, w sierpniu nie ma możliwości 

zwołania Rady Nadzorczej, ani Zarządu. Z tego też względu nieobecny jest na sesji Pan 

Prezes.  

8) w sprawie wyznaczenia Burmistrzowi Bobolic działania polegającego na 

doprowadzeniu przebudowy skrzyżowań DK 11 przez miejscowość Bobolice 

(skrzyżowanie ul. Koszalińskiej, Wojska Polskiego, 1 Maja – skrzyżowanie DK 11 z DW 

205, skrzyżowanie ul. Koszalińskiej, Fabrycznej, Warszawskiej – skrzyżowanie DK 11 z 

DK 25) wraz z poprawą bezpieczeństwa ruchu drogowego na przebiegu DK 11 przez m. 

Bobolice.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

„W imieniu i na wniosek mieszkańców miasta Bobolice i turystów przejeżdżających  przez 

miejscowość wnoszę pod obrady Sesji projekt uchwały intencyjnej. Jest to projekt uchwały, 

który ma wspomóc moje dotychczasowe działania podejmowane na wniosek mieszkańców 

miejscowości Bobolice jak i nacisków ze strony turystów.  

Miasto Bobolice zlokalizowane jest w północno – zachodniej Polsce w województwie 

zachodniopomorskim i wchodzi w skład powiatu koszalińskiego. Miasto położone jest  

na krzyżujących się ważnych szlakach komunikacyjnych. Do najważniejszych dróg  

o znaczeniu ponadregionalnym przechodzących przez miasto należą: droga krajowa nr 11 

łącząca aglomerację śląską z Poznaniem i Kołobrzegiem, droga krajowa nr 25 łącząca 

Pomorze Środkowe z aglomeracjami bydgoską, kalisko-ostrowską oraz wrocławską, droga 
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wojewódzka nr 171 łącząca Czaplinek z Bobolicami oraz droga wojewódzka nr 

205 łącząca Bobolice z Darłowem. 

Obecny przebieg tak istotnych dróg przez samo centrum  Bobolic wpływa na chaos 

komunikacyjny i stan bezpieczeństwa w ruchu drogowym oraz jest blokadą rozwoju 

turystyki. 

Poprawę takiego stanu rozstrzygnąć może jedynie przebudowa dwóch skrzyżowań. 

Pierwsze skrzyżowanie ul. Koszalińskiej, Wojska Polskiego i 1 Maja stanowi połączenie DK 

11, DW 205 i droga gminna nr 147034Z. Ruch na tym skrzyżowaniu organizowany jest przez 

sygnalizację świetlną. Na stan bezpieczeństwa wpływa tu  m.in. obecny wlot od ul. 1-go Maja 

(DW 205) na DK 11, który zbliżony jest do kąta o wartości 90o, w konsekwencji czego 

promień skrętu pojazdów ciężarowych jest znacznie utrudniony. To sprawia, że poruszający 

się w okolicy skrzyżowania piesi, jak i pozostali uczestnicy ruchu  muszą zachować 

nadzwyczajną ostrożność. Utrudnienia wynikające z samej konstrukcji skrzyżowania potęguje 

fakt, że ruch DK 11 jest olbrzymi i utrudnia płynne włączenie się pojazdów z ul. 1 Maja 

blokując jednocześnie ruch na całej drodze wojewódzkiej nr 205.  

Drugie skrzyżowanie ul. Koszalińskiej, Fabrycznej i Warszawskiej stanowi połączenie DK 11 

i DK 25. Skrzyżowanie nie jest wyposażone w żadne dodatkowe urządzenia, które 

pomogłyby w usprawnieniu ruchu drogowego. Jedną z widocznych wad tego skrzyżowania 

jest przede wszystkim nieuporządkowany ruch pieszych, gdzie ciągi piesze nie tworzą spójnej 

całości.  

Cechą charakterystyczną dla ruchu w ciągu DK 25 w granicach miasta Bobolice jest 

duży procentowy udział pojazdów ciężarowych w strukturze rodzajowej rzędu 23%. Wartość 

ta jest wyższa od średniej dla dróg krajowych wynoszącej 11,5%. Dla drogi DK 11 udział 

pojazdów ciężarowych też jest powyżej średniej krajowej i kształtuje się w granicach 12%. 

Duże natężenie ruchu w mieście oraz obecne rozwiązania techniczne na kluczowych 

skrzyżowaniach w Bobolicach mają negatywny wpływ na przepustowość tych dróg. 

Zaistniała sytuacja głównie wpływa na wzrost niebezpieczeństwa pieszych i rowerzystów. 

Uciążliwość ta odczuwana jest nie tylko przez lokalną społeczność, ale również przez 

turystów odwiedzających m. Bobolice, co również hamuje m.in. rozwój turystyczny gminy. 

 

Drogi krajowe, które przebiegają przez miasto szczególnie latem charakteryzują                          

się wzmożonym ruchem powodując blokady i paraliżując ruch w centrum miasta oraz  

na drogach dojazdowych. Ilość pojazdów oraz częstotliwość ich przejazdu sprawia,  że na 

drogach krajowych nr 11 i 25 oraz   w mieście tworzą  się zatory drogowe długości 5 – 6  km, 

a od ostatnich tygodni sięgają do miejscowości Kłanino tj. do 12 km od Bobolic co przekłada 

się jednocześnie na sprawność miejscowego układu komunikacji. Wówczas jedynym 
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możliwym wyjściem z takiego stanu rzeczy jest interwencja policji, której działania 

na tym odcinku są znacznie ograniczone a upłynnienie ruchu może odbyć się wyłącznie 

poprzez wyłączenie sygnalizacji świetlnej i ręcznego kierowanie ruchem. Na podkreślenie 

zasługuje tu fakt, iż szczególnie w okresie letnim (od maja do września) notowany jest 

najwyższy poziom natężenia w ruchu drogowym sięgający od 10.000 do 12.000 pojazdów  

na dobę. Szczególne znaczenie ma też w tej sytuacji fakt, iż drogi krajowe nr 11 i 25, które 

krzyżują się Bobolicach stanowią nieodzowny element zalecanej przez Policję 

zachodniopomorską trasy dojazdowej i powrotnej z miejscowości nadmorskich. Również 

Bobolice oznaczone zostały na tej mapie jako miejsce występowania zatorów drogowych. 

 Zmiana organizacji ruchu oraz podjęcie kompleksowych działań w miejscu 

skrzyżowań wyeliminują zagrożenie w ruchu drogowym i będą stanowiły kontynuację działań 

zmierzających do poprawy bezpieczeństwa w całym mieście. Wprowadzenie skrzyżowań  

 

z ruchem okrężnym zdecydowanie poprawi przepustowość na drogach krajowych nr 11 i 25.  

Na przykładzie innych miast można stwierdzić,  iż budowa rond w sposób znaczący wpływa  

na upłynnienie ruchu zwiększając w ten sposób bezpieczeństwo zarówno pieszych jak  

i kierowców. Na rondach występuje mniej niż w innych rodzajach skrzyżowań punktów,    

w których może dojść do wypadku i kolizji. Konstrukcja ronda m.in. zmusza wjeżdżających                           

do zmniejszenia prędkości, jak i umożliwia dobrą widoczność  uczestnikom ruchu.  

Problem komunikacyjny w mieście trwa od kilkunastu lat i z roku na rok coraz 

bardziej się nasila. Dlatego też  mając na względzie  potrzeby naszych mieszkańców  jak i 

zniecierpliwionych turystów podjęłam szereg działań zmierzających do poprawy tej sytuacji 

uzyskując między innymi opinie od Zachodniopomorskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w 

Koszalinie oraz z Komendy Miejskiej Policji w Koszalinie, które potwierdzają występowanie 

tych wszystkich wskazanych wyżej. Konsekwencją prowadzonych przeze mnie rozmów z 

przedstawicielami GDDKiA Oddział Szczecin, przedstawiłam  jak istotne znaczenie ma 

poprawa bezpieczeństwa w m. Bobolice,  jest powstały w 2011 r. dokument pn. „Analiza 

ruchu i rozwiązania związane z przebudową skrzyżowań w ciągu DK 11 w m.  Bobolice, 

wraz z poprawą bezpieczeństwa ruchu drogowego na przebiegu DK 11 przez m. Bobolice”. 

Dokument ten jest gotową i zatwierdzoną do realizacji koncepcją, która może stanowić 

wiarygodną podstawę do jak najszybszego opracowania projektu budowlanego budowy rond.   

W opracowanej na zlecenie GDDKiA koncepcji zaprezentowanych zostało  

V wariantów przebudowy przedmiotowych skrzyżowań. Po wnikliwej analizie istotnych 

uwarunkowań wynikających z obecnego zagospodarowania terenu, istniejącego pasa 

drogowego, warunków ruchu, prognozy ruchu oraz bezpieczeństwa ruchu drogowego 

wskazano, że wyłącznie budowa dwóch rond przyczyni się do skutecznego rozwiązania 
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problemu komunikacyjnego w Bobolicach. Koszty szacunkowe budowy dwóch 

rond kształtują się na poziomie od 2.200.000,00 zł do 4.000.000,00 zł netto w zależności  

od wybranego do realizacji wariantu.  

Wszystkie powyższe argumenty potwierdzające odczuwaną uciążliwością w ruchu 

drogowym zmuszają władze samorządowe gminy Bobolice do poszukiwania rozwiązań, 

których realizacja może przyczynić do poprawy dotychczasowej sytuacji. Pragnę podkreślić, 

iż wnioskowana do realizacji przez Burmistrza  Bobolic inwestycja jest najpilniejsza z punktu 

widzenia natężenia ruchu obecnych problemów komunikacyjnych  na drogach krajowych nr 

11 25 oraz zapewnienia bezpieczeństwa w mieście Bobolice wszystkim użytkowników DK 11 

i DK 25. Bezsporny jest również sposób rozwiązania obecnego problemu komunikacyjnego 

poprzez budowę dwóch rond, czego dowodem jest ww. analiza. Proces przygotowawczy tak 

priorytetowej inwestycji został już rozpoczęty poprzez sporządzenie w 2011 r. dokumentu, 

jakim jest „Analiza ruchu i rozwiązania związane z przebudową skrzyżowań w ciągu DK 11 

w m. Bobolice, wraz z poprawą bezpieczeństwa ruchu drogowego na przebiegu DK 11 przez 

m. Bobolice” dającej podstawy do opracowania pełnej dokumentacji projektowej, tj. projektu 

budowlanego i wykonawczego. Przewidywany koszt opracowania takiej dokumentacji to 

kwota 120-150 tys. zł brutto. Bezsprzecznie realizacja inwestycji przyczyni się także do 

osiągnięcia i utrzymania wysokiego poziomu jakości dróg krajowych w województwie 

zachodniopomorskim, jak i utrzymaniu wysokiego poziomu bezpieczeństwa ruchu na dwóch 

drogach krajowych i połączonych z nimi drogami wojewódzkimi, powiatowymi oraz 

gminnymi. Gwarancja bezpieczeństwa oraz ciągłe dążenie do  wzrostu jakości infrastruktury 

drogowej powinny stanowić priorytety dla każdego zarządcy drogi. 

Mając na uwadze powyższe uważam, że istnieje pilna konieczność dokonania  zmian 

komunikacyjnych w m. Bobolice. Zmiany te ze względu na wyżej przedstawione argumenty   

są zasadne, konieczne i nieodwołalne. Podjęte w tym zakresie działania doprowadzą  

do zminimalizowania, a ostatecznie do wyeliminowania jakichkolwiek zagrożeń w tym 

obszarze poprawiając jednocześnie przepustowość na przedmiotowych drogach. Szeroko 

rozumiane bezpieczeństwo w ruchu drogowym, trwający od kilku lat paraliż komunikacyjny 

na drogach DK11 i DK25 przy wjeździe do Bobolic oraz w samym centrum miasta skutkuje 

też blokadą rozwoju turystyki w samej gminie.   

Dlatego z uwagi na powyższe przedstawione przeze mnie argumenty  wnoszę o  

podjęcie uchwały, która pomoże spełnić oczekiwania mieszkańców Bobolic i turystów 

odwiedzających  nasze miasto” 

 
Pani Burmistrz dodała, że na dzisiejsze posiedzenie Rady zaproszony został Dyrektor 

GDDKiA w Szczecinie Pan Tadeusz Rajkiewicz, ale ze względu na okres urlopowy Pan 
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Dyrektor nie mógł uczestniczyć w posiedzeniu Rady. Po okresie urlopowym Pan 

Dyrektor Rajkiewicz gotowy jest przybyć do gminy i zabrać głos w sprawie rond. W 

zastępstwie przybył Pan Sławomir Zienkiewicz Kierownik Rejonu GDDKiA o/Szczecinek. 

Pani Burmistrz powiedziała, że stąd uchwała intencyjna, żeby sprężyć siły i w tym roku 

znaleźć pieniądze na opracowanie dokumentacji budowy rond, co będzie zielonym światłem 

ku temu, żeby może w 2013 roku  wybudować chociaż jedno rondo.  

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radna Pani Bożena Aksiutin zapytała czy podjęte działania będą się wiązały z obciążeniem 

budżetu Gminy ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że jeśli Gmina doszłaby 

do porozumienia z GDDKiA to Gmina nieodpłatnie przekazałaby działki, które są potrzebne 

do budowy rond. To byłby wkład Gminy. 

 

Glos zabrał Pan Sławomir Zienkiewicz Kierownik Rejonu GDDKiA w Szczecinku – Pan 

Kierownik podziękował za zaproszenie, dodał, że temat korków w Bobolicach jest doskonale 

znany w GDDKiA. Sytuacja ta nawarstwia się, a szczególnie od czasu powstania sygnalizacji 

świetlnej w Bobolicach. W przeciągu 10 lat od powstania sygnalizacji świetlnej zmieniony 

został system sygnalizacji na sygnalizację ledową, następnie sygnalizacja została 

przeprogramowana. W okresie wiosennym, zimowym i jesiennym sygnalizacja ta doskonale 

się sprawdza, ale wtedy ruch nieco zamiera. Natomiast w okresie letnim jest niewydolna i 

wszyscy zdają sobie z tego sprawę. Pan Kierownik stwierdził, że to nie jest kwestia tego, że 

GDDKiA nie chce przebudować Bobolic, czy usprawnić ruchu tranzytowego i lokalnego. 

Problem jest bardziej złożony ponieważ należy opracować dokumentację oraz ktoś musi 

podjąć decyzje o realizacji tej dokumentacji. Decyzja musi być taka, że należy budować te 

ronda to na tej podstawie zagwarantowane są środki na realizację tej inwestycji. Decyzja ta 

nie do końca zależy od oddziału w Szczecinie, decydentem jest GDDKiA jako Zarząd w 

Warszawie. Jak Pan Kierownik sam przyznał nie jest to wielka kwota na opracowanie 

dokumentacji bo około 160 tyś. zł, ale musi być decyzja i zgoda Zarządu. Środki budżetowe 

są już zaplanowane i na bieżący rok ta inwestycja nie jest ujęta, natomiast są czynione 

starania, żeby zaplanować ją na rok przyszły. Pan Kierownik dodał, że dla oddziału w 

Szczecinie jest to jedna z bardziej priorytetowych inwestycji, natomiast problem jest w 

uzyskaniu środków. Należy mieć nadzieję, że takie środki znajdą się w przyszłym roku 

budżetowym.  
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Radna Pani Bożena Aksiutin zapytała czy w przyszłorocznym budżecie można 

liczyć na ujęcie tego działania ?  

Odpowiedzi udzielił Pani Kierownik Zienkiewicz mówiąc, że wnioski do planu budżetu 

składane są do końca roku, zatwierdzany w miesiącach I-II przez Generalną Dyrekcję w 

Warszawie. Pan Kierownik nie jest w stanie odpowiedzieć czy Dyrekcja w Warszawie 

zatwierdzi ten plan. Jeżeli chodzi o samą inwestycję to nie może ona być wykonywana w 

sezonie turystycznym, ponieważ całkowicie zostanie sparaliżowany ruch w Bobolicach. Musi 

być wykonywana poza sezonem.    

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

9) w sprawie wyznaczenia Burmistrzowi Bobolic działań polegających na realizacji 

inwestycji w ramach Partnerstwa Publiczno-Prywatnego.   

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Jest to uchwała intencyjna, która ma  wspomóc moje działania podejmowane na rzecz 

rozwoju gospodarczego, społecznego i turystycznego gminy Bobolice. W ramach partnerstwa 

publiczno – prywatnego planuję realizację następujących inwestycji, pn.: 

1. Dom Późnej Starości z zagospodarowaniem terenu w formule partnerstwa publiczno-

prywatnego, 

2. Hotel wraz z częścią komercyjną w formule partnerstwa publiczno-prywatnego.  

Inwestycja w zakresie budowy Domu Późnej Starości jest w pełni uzasadniona. Ma ona              

na  uwadze obecne tendencje demograficzne – małą liczbę urodzeń w stosunku do ludzi 

starszych żyjących coraz dłużej. Taka sytuacja sprawia, że wzrasta zapotrzebowanie na 

różnego typu usługi świadczone na rzecz osób starszych o charakterze zdrowotnym i 

opiekuńczym. Zmiana modelu współczesnej rodziny, przy panujących tendencjach 

demograficznych powoduje zmniejszenie się zdolności rodziny do pełnienia tradycyjnych 

funkcji opiekuńczych wobec starszej generacji. Funkcjonowanie wyspecjalizowanych 

placówek, które zapewniają profesjonalną i całodobową opiekę osobom w podeszłym wieku, 

nie tylko w Gminie Bobolice jest niezbędne i coraz bardziej poszukiwane. Dlatego też 

realizacja proponowanej inwestycji jest uzasadniona i spełnia oczekiwania społeczne.  

Drugą proponowaną inwestycją jest budowa Hotelu. Pomysł na realizację tego 

przedsięwzięcia wynika w głównej mierze z potrzeb funkcjonowania Centrum Edukacji 

Sportu i Rekreacji, ze specyficznego położenia miasta oraz prowadzącej przez nią  
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komunikacji. Przez centrum gminy przebiega główny szlak komunikacyjny. Tu 

krzyżują się drogi krajowe nr 11 i nr 25, które uczęszczane są przez turystów zarówno 

krajowych jak  i zagranicznych, a którzy zauroczeni naszą różnorodnością i unikatowością 

otaczającej przyrody zatrzymają się na odpoczynek. Hotel jako miejsce, oferować będzie 

usługi noclegowe, organizując jednocześnie wszelkiego rodzaju konferencje, sympozja i 

szkolenia, wesela, imprezy okolicznościowe co stanowić będzie zaspokojenie potrzeb 

społecznych na rynku lokalnym. Zwiększenie pojemności noclegowej miasta wpłynie 

znacząco na lepsze wykorzystanie potencjału gminy. Gmina Bobolice poszerzy ofertę imprez 

kulturalnych o wydarzenia o randze ponadregionalnej i międzynarodowej, które będą 

dostępne dla szerokiego grona odbiorców. Przedmiotowa inwestycja wzbogaci ofertę Bobolic 

w zakresie turystyki kwalifikowanej poprzez organizację imprez rekreacyjno – sportowych  w 

oparciu o szlaki rowerowe i halę widowiskowo – sportową w Bobolicach. Celem 

bezpośrednim planowanej inwestycji będzie wykorzystanie nowoczesnej i faktycznie 

wykorzystywanej infrastruktury sportowo – rekreacyjnej dla istniejącego kompleksu 

sportowego występującego pod nazwą Centrum Edukacji Sportu i Rekreacji.  

Proponowane inwestycje poprawią warunki rozwoju mikroprzedsiębiorczości osób z miasta          

i gminy Bobolice w oparciu o obsługę osób (gości) czasowo przebywających w gminie, a 

także staną się miejscem pracy dla wielu mieszkańców gminy Bobolice. W związku z 

powyższym przedmiotowe inwestycje wzajemnie się uzupełniają i są odpowiedzią na 

zgłoszony społeczny popyt. Dlatego z uwagi na powyższe przedstawione argumenty wnoszą 

o podjęcie uchwały, która pomoże spełnić oczekiwania mieszkańców gminy i turystów  

odwiedzających gminę Bobolice.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

Ad. 8. Trybuna sołecka 
W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

Pani Hanna Obławska sołtys sołectwa Drzewiany – podziękowała Pani Burmistrz za reakcję 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, ze podjęcie uchwały 

zostało przeniesione na następną sesję. Pani sołtys podziękowała także za mówienie 

wspólnym głosem z mieszkańcami Drzewian.  
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Pani Helena Bubień sołtys sołectwa Chociwle – poprosiła, żeby na przyszły rok 

ustalając dożynki gminne brać pod uwagę terminy targów i dożynek w Barzkowicach. W tym 

roku tak się składa, że te terminy pokrywają się z dożynkami gminnymi i rolnicy wybierają 

się na targi i dożynki do Barzkowic, bo jak twierdzą nie może ich tam zabraknąć, ponieważ 

co roku są na tym święcie.  

 

Pan Tadeusz Strzelczak sołtys sołectwa Głodowa – zapytał kiedy będzie wykonany chodnik 

w Głodowej 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że jest Powiatowy Zarząd Dróg w Koszalinie 

miał realizować tę inwestycję, ale zdecydowano, że najpierw zostanie wykonany chodnik 

przy ul. Jedności Narodowej w Bobolicach.   

 

Pan Józef Borowski sołtys sołectwa Nowe Łozice – zapytał czy wykonanie przepustu w 

Łozicach zostało zdjęte z harmonogramu prac ZUKiO ? 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że w tym temacie skontaktuje się z Panem 

sołtysem.  

 

Pan Ireneusz Bednarczyk sołtys sołectwa Dargiń – zapytał czy droga Wilczogóra-Dargiń 

będzie naprawiana, ponieważ obecnie są już takie dziury, że nie ma co omijać ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że droga ta będzie naprawiana przez PZD, 

położony zostanie całościowy dywanik.     

 

Ad. 9.Trybuna obywatelska 
W trybunie obywatelskiej nikt nie zabrał głosu. 

Pan Krzysztof Sitarz Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury w Bobolicach – 

Dyrektor przedstawił program Jarmarku Odpustowego oraz Dożynek Gminnych.  

 

Ad. 10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   
W tym punkcie głos zabrali:  

 

Radna Pani Bożena Aksiutin – zaproponowała, żeby naprawić chodnik przy ul. Reymonta. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że chodnik będzie kompleksowo naprawiony wraz z drogą 

oraz mostem. Inwestycja w planach Starostwa Powiatowego.  

 

Radny Zofia Kęcel  – powiedziała, że przy ul. Reymonta barierki na mostku są obdrapane i 

schodzi z nich farma, prośba o pomalowanie barierek 
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Odpowiedzi udzieliła Pani burmistrz mówiąc, że droga ta jest drogą powiatową, 

która planowana jest przez Starostwo Powiatowe do naprawy. Będzie również 

modernizowany most, barierki oraz chodnik.  

 

Radny Mariusz Walaszczyk – poprosił o interwencję w sprawie dodatkowego przejścia dla 

pieszych w Kłaninie. 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że zostanie wystosowane ponowne pismo do 

GDDKiA w tej sprawie.   

 

Radny Pan Jan Żwirbla – wniosek stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 11 . Zakończenie obrad.  
Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 

 


